

## **REFERAT AF INSTITUTFORUM DEN 11. JANUAR 2008**

### **Ad 1) Korte meddelelser ved institutlederen.**

Claus startede mødet med at henvise til den udsendte mail omkring Faculty Club. Han forhørte sig, om alle havde modtaget den og gjorde opmærksom på, at man skal tilmelde sig elektronisk.

Dernæst informerede han om, at Lene Monrad Favrhøldt er kommet med i datalogis bibliometriske faggruppe. Mikael Rørdam er formand faggruppen for matematik/anvendt matematik/statistik.

Endelig gjorde Claus opmærksom på, at man kan booke MUS hos Lone, som vil finde en ledig tid i Claus' kalender.

Der blev gjort opmærksom på de særlige feriedage, som man bedes melde ind til Lone, hvis man endnu mangler at afholde nogle af dagene.

### **Ad 2) Gensidig orientering.**

Der var ingen kommentarer under dette punkt.

### **Ad 3) Universitetets udviklingskontrakt.**

Claus informerede om, at der i december blev holdt et møde i SDUs bestyrelse, hvor man lavede et udkast til universitetets udviklingskontrakt, som nu er sendt videre til VTU. Kontrakten består af 4 meget korte punkter med målsætninger for 2008-2010. Nu er det så blevet tid til at omsætte disse punkter til handlinger. I den forbindelse ønsker Dekanen, at der bliver lavet en handlingsplan på institutterne i januar/februar. Claus beder derfor om, at man melder eventuelle bidrag ind til næste institutforum. Der er sendt et udkast fra dekanen ud til alle på instituttet, som man kan kommentere på. Indspil fra IMADA vil også kunne bruges lokalt på instituttet.

Kort kan det dog nævnes, at dekanen er meget tilfreds med den videnskabelige produktion på fakultetet. En af de ting man ønsker mere fokus på, vil være de eksterne midler, hvor der desværre har været et fald. Et andet område med stor fokus er rekruttering og fastholdelse af studerende. Man vil arbejde hen imod have et større optag og fokusere på at flere studerende gennemfører deres studium. Samtidig vil der være fokus på flere kvindelige ansatte. Claus beder om konstruktive indspil, som er indenfor rammerne af udviklingskontrakten. Det er et punkt, som også vil blive diskuteret på de kommende ledelsesmøder på instituttet.

Der blev dernæst talt om det nye projekt på fakultetsniveau, hvor man har ansat en person til at gennemføre beståelsessamtaler med de studerende, som ikke består deres eksaminer. Man talte ligeledes om svaghederne ved kvartalssystemet. De eksterne midler blev også kort berørt, og man talte om et eventuelt møde med dette tema.

**Ad 4) Opdatering på eventuelt arbejde i arbejdsmiljøudvalget.**

Jacob Aae Mikkelsen forhørte sig om arbejdet i arbejdsmiljøudvalget, idet han henviste til den dårlige udluftning i terminalrummet. Claus henviste til, at udvalget snarest vil holde et møde og lægge en plan over arbejdet. Der vil på et fremtidigt institutforum blive en orientering om udvalgets arbejde.

**Ad 5) Information om personalesituationen på IMADA.**

Jacob Aae Mikkelsen havde nogle spørgsmål til personalesituationen på instituttet. Han ønskede en ny procedure ved ansættelse af eksterne lektorer, hvor man evt. præsenterer disse på IMADAs hjemmeside. Det blev taget til efterretning.

**Ad 6) Eventuelt.**

Der var intet at tilføje under dette punkt.

Mødet sluttede kl. 11.10.

Claus Michelsen, Institutleder  
Lone Seidler Petterson, Institutsekretær